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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. április 26. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A 2015. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló. 
Zárt ülés 
4. Döntési javaslatok. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Rend. szám. Tárgy Jegyzőkönyvi 
  oldalszám: 

 
12/2016. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2016. évi költségvetéséről  

szóló 6/2016.(II. 24.) önkormányzati rendelet  
módosítása      16. 

 
13/2016. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2015. évi költségvetésének  

végrehajtásáról     42. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám. Tárgy Jegyzőkönyvi 
  oldalszám: 
 
89/2016.  Napirend elfogadása      6. 
 
90/2016.  „12 lakásos lakóépület fűtéskorszerűsítése” tárgyú építési 

beruházáshoz kapcsolódó közbeszerzési eljárás  
megindítása       10. 

 
91/2016.  Ajánlati felhívás a „12 lakásos lakóépület gépészeti 

korszerűsítése” tárgyú építési beruházáshoz kapcsolódó 
közbeszerzési eljárásban     11. 

 
92/2016.  Utcatáblák kihelyezése     13. 
 
93/2016.  Polgármesteri jelentés elfogadása    15. 
 
94/2016.  A Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti 

és Óvodai Önkormányzati Társulás megszüntetése  17. 
 
95/2016.  Térfigyelő kamerarendszer kiépítése    19. 
 
96/2016.  Rekultivált települési szilárd hulladéklerakó éves  

összefoglaló jelentés elkészítésének megrendelése  
az NNK Kft.-től      19. 

 
97/2016.  Intézményvezetői pályázat szakmai vezetési  

programjának véleményezése    20. 
 
98/2016.  Sportcsarnok nyitvatartásának tapasztalatai   21. 
 
99/2016.  A 2016 évi étkeztetési térítési díjak, valamint a bérleti díj  

emelésének jóváhagyása     22. 
 
100/2016.  Renault F 40 (Express) gépjármű forgalomból történő  

kivonása       23. 
 
101/2016.  2015. évi tájékoztató az EDF DÉMÁSZ Zrt.  

üzemeltetési tevékenységéről Kiszombor településen 24. 
 
102/2016.  Személyes érintettség tudomásulvétele a Kiszombori  

Gitárkurzus 2016. program tárgyú döntéshozatal esetén 26. 
 
103/2016.  Kiszombori Gitárkurzus 2016. program   26. 
 
104/2016.  A 2016. évi falugyűlés időpontjának meghatározása 27. 
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105/2016.  Belterületi beépítetlen telekingatlanok forgalmi 
értékének meghatározása     31. 

 
106/2016.  Kiszombor 1758 hrsz-ú belterületi beépítetlen  

telekingatlan       33. 
 
107/2016.  A 2015. évi belső ellenőrzési tevékenységről szóló 

éves ellenőrzési jelentés és az éves összefoglaló  
ellenőrzési jelentés elfogadása    34. 

 
108/2016.  Személygépjármű beszerzése     37. 
 
109/2016.  Személygépjármű beszerzése – a személygépjármű 

típusának meghatározása     38. 
 
110/2016.  Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 

2016. évi programjairól, tevékenységéről   39. 
 
111/2016.  Tájékoztatás kamatozó kincstárjegy vásárlásáról  40. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. április 26. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Szirbik Imre alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő, Tóth András képviselő 
 
Összesen: 7 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Hegedűs Sándor művelődésszervező 
 
Meghívott: Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat és a megjelent vendégeket! Megállapítom, hogy a képviselő-testület 
határozatképes számban jelen van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre a 
meghívó alapján. Más javaslat? Amennyiben nincs, aki egyetért a napirenddel, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 89/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
89/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2016. április 26-ai soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A 2015. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló. 
Zárt ülés 
4. Döntési javaslatok. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 

1. Napirend  
Polgármesteri jelentés. 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
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Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirend a polgármesteri jelentés.  
- Március 31-én a bölcsőde tervezőjével, műszaki ellenőrrel egyeztettünk helyszíni 

bejárással egybekötve. Az energetikai számítások fogják eldönteni, hogy melyik 
helyen valósulhat meg a bölcsődefejlesztés. Most úgy tűnik, a Rákóczi utcai épületben 
kialakítható az új bölcsőde, de ebben egyeztetni fogunk. Most pár pályázat 
benyújtásának a határideje lejárt volna, de meghosszabbították május 27-ig, ez a piac 
pályázatot érinti. A holnapi napon kellene beadni a Rónay-kúria felső szintjére 
vonatkozó pályázatot. Nem tudom, hogy ezzel a pályázattal kapcsolatban lesz-e 
határidő módosítás. Készítik most is elő a bölcsőde pályázatot, de újra le fogunk ülni 
egyeztetni.  

- Április 4-én a Rónay-kúria pályázatáról tárgyaltunk, majd Dr. Szőllősi Bélával a 12 
lakásos lakóépület fűtéskorszerűsítésére vonatkozó ajánlattételi felhívást egyeztettük.  

- Április 6-án a kerékpárút záró ellenőrzését tartották. A kivitelezővel bejárást is 
tartottunk április 2-án, majd április 7-én is, mert vannak hibák, amelyeket javítani kell.  

- Április 8-án Lázár János országgyűlési képviselő úr, valamint Corina Cretu EU 
regionális politikáért felelős biztos volt Makón és az egészségügyi fejlesztésekről 
tartottak egy előadást, valamint bemutatták az ezzel kapcsolatos pályázatból 
megvalósult sikeres egészségfejlesztési programot.  

- Április 9-én magánrendezvényt jelentettek be a művelődési házhoz. 11 óra körül 
jelezték, hogy ennek a magánrendezvénynek a helyszínét változásként hirdetik. Kint 
volt folyamatosan egy plakát a művelődési házban, a rendezvényt Makóra hirdették, 
utána kirakták, hogy helyszínváltozás és a művelődési házban fogják megtartani. Sok 
telefonom volt, hogy ez a rendezvény magánrendezvény vagy sem. Most nem hoztuk 
be a művelődési házzal kapcsolatos rendelet módosítását, ami szükséges a KIK miatt, 
de szükséges még ezeket is nagyon lepontosítani. Ha valaki meghirdet egy 
magánrendezvényt és végül cigánybált tartanak, nem hiszem, hogy ez a képviselő-
testület elképzelése, de ha mégis ez, akkor ezt egy hónap múlva megtárgyaljuk és 
pontos korlátokat, szabályokat állítunk fel. Egyébként ez a rendezvény belépődíjas lett 
volna. A másik, hogy italt is akartak árulni, kitelepülési engedélyük sem volt hozzá. 
Nagyon kellemetlen volt a helyzet. 

- Április 11-én Védelmi Bizottság ülésén voltam Makón. 
- Április 12-én műszaki ellenőrrel, kivitelezővel kerékpárút bejárás volt. Az 56-os 

emlékműről is egyeztettünk. 
- Április 14-én az ASP programmal kapcsolatos megbeszélés volt. Programajánlatot 

kaptunk, ez egy új könyvelési, számviteli, iktatási rendszer. Ez a cég már azt ajánlotta, 
hogy át tudják migrálni az adatokat, nem kell egyedileg, egyesével átvinni. Jó a 
jelenlegi könyvelési programunk. Most úgy tűnik, hogy jogszabályokba is be akarják 
építeni ezt az ASP rendszert, ami azt jelenti, hogy az önkormányzatoknak használniuk 
kell. Két évvel ezelőtt programot kellett váltani, nagyon sok önkormányzat programot 
vásárolt, ez országos szinten nagyon sokba került. Az ASP rendszer mellé nagyon sok 
egyéb is társul, már kaptunk ezzel kapcsolatban anyagot, ami vagy igaz, vagy nem, az 
szerepel rajta, hogy munkaanyag, ez annyit jelentene, hogy az önkormányzatok 
mindenféle pénzügyi mozgása átlátható lenne, de így is átlátható, csak közvetlenül 
már akár a kötelezettségeknél, a finanszírozásnál használható. A lényeg az, hogy 
vannak olyan cégek, akik már erre próbálnak gazdasági előnyt szerezni, hogy segítsék 
az önkormányzatokat abban, pénzért persze, hogy ezeket az adatokat ne egyesével 
kelljen átvinni, hanem egy rendszert kialakítanak, ami alapján az egyik könyvelési 
rendszerből át lehet vinni a másikba és onnan lehet indulni. Elmondták, hogy lesznek 
pályázatok és számítógépeket is lehet beszerezni.  
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- Április 14-én Sipos György tervezővel tárgyaltunk a Rónay-kúria felső szintjével 
kapcsolatban. 

- Április 15-én a KIK átadása volt, a gyerekek birtokba vették az épületet. Úgy tűnik, 
kihasznált az épület.  

- Április 18-án mikrotérségi ülés volt Makón a polgármester asszonynál. 
- Április 19-én többcélú, ivóvízminőség-javító, szennyvízcsatorna társulási üléseken 

voltam Makón.  
- Április 20-án közjegyzőnél voltam a munkatársaimmal, egy állami támogatás 

visszafizetése miatt. Elhunyt a támogatott és ezzel kapcsolatban van az 
önkormányzatnak kintlévősége és ezt szeretnénk majd a hagyatékban érvényesíteni. 
Úgy néz ki, hogy tudjuk majd ezt a helyzetet megnyugtatóan kezelni és a jogtalanul 
felvett segély összegét a hagyatékban érvényesíteni tudjuk. Ezen a napon megkerestek 
a Pillér Takarékszövetkezet munkatársai, hogy ajánlják magukat, segítséget is kértek, 
a CSOK-kal kapcsolatban bemutatót szeretnének tartani. Beszéltek az önkormányzat 
számlavezetéséről, elmondtam, hogy most nem kívánunk számlavezetőt váltani, mert 
nem lehet tudni, hogy nem lesz-e központi változás, hiszen ebben az állam tulajdonos 
és igazából könnyen kezelhető lenne, mert a takarékszövetkezetek mindenhol ott 
vannak és legtöbbször a készpénzfelvétel, ami gondot okoz, nagyon drága a postán 
felvenni készpénzt. Kértem, hogy erről még ne tárgyaljunk, mert nem tudjuk, hogyan 
képzeli el a központi kormányzat az önkormányzatok számlavezetését.  

- Április 21-én Sári János értékbecslővel tárgyaltunk, ezzel kapcsolatban előterjesztés is 
készült.  

 
Szegvári Ernőné polgármester: Május 1-től új munkatárs lesz Süli János helyett, 3 jelentkező 
közül választottunk. Köszöntöm körünkben Dr. Szőllősi Bélát, javaslom, hogy a „12 lakásos 
lakóépület fűtéskorszerűsítése” tárgyú építési beruházáshoz kapcsolódó közbeszerzési eljárás 
tárgyú előterjesztéssel folytassuk munkánkat. 
 
 
2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- „12 lakásos lakóépület fűtéskorszerűsítése” tárgyú építési beruházáshoz kapcsolódó 
közbeszerzési eljárás. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslatok és az ajánlati felhívás a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: „12 lakásos lakóépület fűtéskorszerűsítése” tárgyú építési 
beruházáshoz kapcsolódó közbeszerzési eljárás. Dönteni kellene a közbeszerzési eljárás 
megindításáról és az ajánlati felhívás jóváhagyásáról.  
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Tisztelettel köszöntöm a Képviselő-testület tagjait! 
A 12 lakás fűtéskorszerűsítésének kapcsán azért kerül sor közbeszerzési eljárás kiírására, mert 
a tervezői költségvetés nettó 14 millió Ft értékű, a közbeszerzési értékhatár nettó 15 millió Ft. 
Ha valamelyik ajánlat fölé esne a nettó 15 millió Ft-nak, akkor újra kellene indítani az 
eljárást, ezért abban egyeztünk meg a polgármester asszonnyal, hogy a szabályosság útját 
járva inkább indítsunk közbeszerzési eljárást. 2015. november 1-től új közbeszerzési törvény 
van érvényben, amely az építési beruházások vonatkozásában nem teszi lehetővé a 
legalacsonyabb összegű ellenszolgáltatásnak az értékelését kizárólagosan. Nem a legolcsóbb 
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ajánlat nyer alapvetően, hanem értékelési szempontokat kell beépíteni az ajánlattételi 
felhívásba. Az ajánlati ár csak 50 %-ban befolyásolhatja az eljárás eredményét. Nyilván, ha 
mindenki mindent bevállal, akkor az ár fog dönteni. Végig kellett gondolni, hogy mi arányos 
azzal az elvárással, amit esetleg értékelni fogunk. A javaslat azt tartalmazza, hogy mind a 
jótállás időtartamát, mind a szerződéses határidőket értékeljük. Ebből adódóan a 2-től 5 
pontig a szerződéses mellékkötelezettségek lettek meghatározva értékelésre, a garanciának az 
időtartama, a vállalásnak a mértéke, a teljesítési határidőhöz tartozó jogkövetkezmények. A 
további értékelési szempontok között a műszaki tartalom esetleges többlet értékei kerülnének 
értékelésre. Alapvetően a pontozásból is látszik, hogy mi ér kevés vagy sok pontot. A 
reményeink szerint nem fogják megajánlani rozsdamentes acélból a csővezetékeket. 
Értékelési szempontként mindenképp fel kellett ajánlani azt az alternatívát, ha más anyagot 
használva ajánlanák meg az árat. A kazánok bizonyos specifikációja, amik még a piacon most 
jelentek meg újként és a későbbiek során jelentkeznek, valamint a radiátorokra vonatkozóan 
került sor különböző ajánlatoknak a megfogalmazására. Majd látjuk az ajánlatok ismeretében, 
hogy fog ez alakulni. Ez abból a szempontból teszi érdekessé az eljárás kiválasztását, mert 
nyilván egy bizonyos szinten ahhoz képest, amit a tervező kiválasztott műszaki optimumot, ha 
valaki magasabbat ajánl, és ezzel úgy billenti a dolgot, akkor el lehet értékelni. Nyilván a 
testületnek meglesz az a joga, hogy az eljárást eredménytelennek nyilvánítsa, ha túl magasak 
lesznek az ajánlatok. Tárgyalásos eljárást javasoltunk, pontosan azért, hogy mindenkivel meg 
lehessen értetni, hogy mi az a műszaki tartalom, amire szeretnénk végleges ajánlatot kapni, 
vagy amihez a forrás rendelkezésre áll. Ezek az eljárások így fognak összeállni, ha csak nem 
változtatnak a törvényen, gondolom, előbb-utóbb változtatni fognak, mert ilyen kis értékű, 
egyszerű műszaki tartalmaknál elég nehéz összeállítani egy olyan értékelési rendszert, ami 
arányában is áll az ár és az értékelési pontokkal. Azt sem szeretné senki, hogy olyan műszaki 
paraméter kerüljön értékelésre, ami nagyon megemeli az árat, így nem tudjuk kifizetni, ez 
eredménytelen eljárások sorozatát generálná. Nyilván a tervezőktől is egy kicsit más 
gondolkodást igényel a beruházás műszaki előkészítése. Az előkészítés kapcsán több dolog 
lesz, amire oda kell figyelni, hiszen a tervezés során ki kell találni, mi az a műszaki minimum 
és mi az az optimum, amit el kívánunk érni, amihez a forrást rendeljük és mi az a maximum, 
amit még esetleg el lehet érni és ezek arányban hogyan állnak egyéb dolgokhoz, költségekhez. 
Kiegészítésként ennyit szerettem volna elmondani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Tárgyalásos eljárás lesz, azt szeretném kérni, mivel régi házat 
fogunk felújítani, ne kelljen többlet pénzt biztosítani. 
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: 10 % tartalékkeret építhető be a közbeszerzési 
törvény szerint a szerződésbe és már 15 millió Ft fölé kerültünk a becsült érték tekintetében. 
Mindig be is szoktuk tenni a felújítások vonatkozásában.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Biztos lesz olyan költség, amit nem látunk előre. 
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Van olyan, amit a becsült érték szempontjából most 
nem számoltunk be. Fel fog merülni esetleg, a lépcsőházat ki akarja festeni az Önkormányzat 
saját maga, az nem biztos, hogy ebben a szerződés keretében fog megvalósulni, de a becsült 
érték szempontjából figyelembe kell venni. Sok mindent mérlegeltünk, amikor azt javasoltam 
polgármester asszonynak ilyen összeghatár mellett, hogy folytassuk le ezt az eljárást. 
Törvényes keretek között 10 % tartalékkeret építhető be. Reményeink szerint nem lesz rá 
szükség. Maga az egész program azért alakult ki, mert egy kéményfelújítás volt előírva. A 
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kéményfelújítás kapcsán felmerültek költségek és az egyéb dolgok miatt abba az irányba 
mozdult el a dolog, hogy jó volna a fűtéskorszerűsítés. A fűtéskorszerűsítés végiggondolása 
kapcsán felmerült az, hogy le legyenek-e cserélve az elektromosra a főzőkészülékek vagy ne 
legyenek cserélve. Az még további hálózatbővítéssel járt volna. Egy gyenge pontja van, a 
készülékek állapota. A DÉGÁZ ezekben az esetekben mind a szagelszívás és friss levegő 
utánpótlást számon kéri az adott projekten. A lakásokban is sok érdekes dolgot találtak. Lesz 
még egyéb dolog, mert van engedély nélkül épített cserépkályha. Van ott egy-két dolog, amit 
figyelembe kell venni, de az nem az önkormányzat költsége, csak abban az esetben fog 
esetleg felmerülni, amikor át akarjuk adni a gázszolgáltatónak a rendszert, akkor kénytelenek 
leszünk lépéseket tenni annak irányába, hogy egyébként a lakókra tartozó feladatok is 
elvégzésre kerüljenek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A központi kazán miatt az Önkormányzatnak kell majd 
fizetnie a gázszámlát és azt számlázzuk majd tovább a lakók irányába. Van, ahol elektromos 
tűzhely van szabálytalanul, mert nem lehetett volna betenni más típusút. Azzal nincsenek 
tisztában, hogy milyen az elektromos hálózat állapota. Megcsinálják, mert nem gondolkodnak 
az emberek ilyen módon, eddig nem terjed a figyelmük, ezt nem rossz értelemben mondom. 
Azt látom, hogy nem gondolnak erre, nem kérnek engedélyt, holott tudják, hogy ez ezzel jár. 
Valaki bevitt cserépkályhát, használja, és nem zavarja, hogy esetleg valakinek problémát 
okoz, hullik már a mennyezetről a vakolat is. Nem erre épületek ezek a lakások, hogy 
cserépkályhával fűtsenek benne. Ezeket rendezni fogjuk. A határozati javaslatban a becsült 
érték nettó 13 millió Ft.  
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Igen, 13 millió Ft. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nehéz volt a szempontokat összerakni. A közbeszerzési 
szakértőtől kaptunk 4 céget, akiknek meg kellene küldeni a felhívást, de még kerestünk a 
környékről vállalkozókat. Kiss László egyéni vállalkozónak és az M-Color 2009 Kft.-nek is 
javasoljuk megküldeni az ajánlati felhívást. Összesen 6 helyre küldenénk meg. Kérdés, 
észrevétel? Amennyiben nincs, aki egyetért az 1. számú határozati javaslatban foglaltakkal és 
azzal a kiegészítéssel, hogy Kiss László egyéni vállalkozónak és az M-Color 2009 Kft.-nek is 
küldjük meg a felhívást, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 90/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  „12 lakásos lakóépület fűtéskorszerűsítése” tárgyú építési beruházáshoz kapcsolódó 
közbeszerzési eljárás megindítása 
 
90/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „12 lakásos 
lakóépület fűtéskorszerűsítése” tárgyú építési beruházáshoz kapcsolódó közbeszerzési eljárás 
tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a közbeszerzésekről szóló 
2015. évi CXLIII. törvény 115. §-a szerinti közbeszerzési eljárást indít, amelynek  
tárgya: „12 lakásos lakóépület fűtéskorszerűsítése”, 
becsült értéke: nettó 13 millió Ft. 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az ajánlati felhívást az alábbi 
ajánlattevők részére küldi meg:  
- HungaroSun Bt. (6725 Szeged, Hópárduc utca 4.), 
- Ferroép - Szer Kft.( 6724 Szeged, Sőtér István köz 2.), 
- CsikaiSzer Kereskedelmi és Szolgáltató Kft. (5940 Tótkomlós, Bartók Béla u. 2.), 
- ENTA 2000 Szolgáltató Kft. (6724 Szeged, Csongrádi sgt. 20.), 
- Kiss László egyéni vállalkozó (6900 Makó, Róka u. 18.), 
- M-Color 2009 Kft. (6900 Makó, Csanád vezér tér 7.) 
 
A határozatról értesül:  
- SZTÉMI Építész Iroda Kft. 
  (6726 Szeged, Fő fasor u. 82/A., képviselő: Dr. Szőllősi Béla ügyvezető) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a 2. számú határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 91/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Ajánlati felhívás a „12 lakásos lakóépület gépészeti korszerűsítése” tárgyú építési 
beruházáshoz kapcsolódó közbeszerzési eljárásban 
 
91/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „12 lakásos 
lakóépület gépészeti korszerűsítése” tárgyú építési beruházáshoz kapcsolódó közbeszerzési 
eljárás tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 90/2016.(IV. 26.) KNÖT 
határozatával a közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. törvény 115. §-a szerinti 
közbeszerzési eljárás megindításáról döntött, amelynek  
tárgya: „12 lakásos lakóépület gépészeti korszerűsítése” 
becsült értéke: nettó 13 millió Ft. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenti tárgyú közbeszerzési 
eljárásban az SZTÉMI Építész Iroda Kft. (6726 Szeged, Fő fasor u. 82/A., képviselő: Dr. 
Szőllősi Béla ügyvezető) által elkészített Ajánlati felhívással a mellékelt tartalom szerint 
egyetért. 
 
Az Ajánlati felhívás a jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- SZTÉMI Építész Iroda Kft. 6726 Szeged, Fő fasor u. 82/A.  
  (képviselő: Dr. Szőllősi Béla ügyvezető) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük Dr. Szőllősi Béla közreműködését. 
 
1. Napirend  
Polgármesteri jelentés. 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
/Az utcanévtábla minták a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Térjünk vissza a polgármesteri jelentésre. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Elkészült az utcanévtáblák tervezete. Ennek a 4 táblának az 
elkészítési költségét a Honismereti Kör vállalja, 3-4.000,- Ft körüli összegbe kerül darabja, 
nagyságtól függően. A fent lévő táblák méretéhez fog igazodni, a szélessége lehet egy kicsit 
nagyobb lesz.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Szegeden úgy van, hogy a közterület megjelölése a szabványos 
táblán van, alatta csak az adott személy neve van rövid ismertetővel. A közterület megjelölést 
nem kellene rárakni, a szabványtáblán rajta van. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A bemutató szövegnek kellene rajta lennie. A meglévő 
táblának fent kellene maradnia és alákerülne ez a tábla. A táblán nem lenne rajta, hogy 
például „Szent István tér”, hanem ott lenne a kép és alatta a szöveg. A régi táblákat nem 
kellene levenni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Közterületnél nem csak egy helyen van kint a tábla, hanem meg 
van határozva, hol kell. Az kérdés, hogy mindegyik alá kirakják vagy csak az elején? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Egy helyre kellene.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A kezdetén és a végén kellene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Elég a kezdetén. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Oda lenne érdemes kirakni, ahol kezdődik a sorszámozás.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ahol kezdődik, oda lenne érdemes kitenni, mert ha valaki 
kíváncsi arra, valószínű a központot látogatja, és ott fogja ezeket megnézni. Persze ha 
központban van az az utca, mert vannak rácsatlakozó utcák is, mint a Petőfi utca.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem gondoltam minden tábla alá kirakni, csak egy helyre. Ez most 
a főtér négy utcáját érintené. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Azt javaslom, hogy járuljunk hozzá, hogy ugyanakkora táblát 
csináljanak, mint a most meglévő. A most meglévő maradjon fent. Ne ismételjék meg ezeken 
a táblákon, hogy például „Szent István tér”, hanem a kép legyen rajta és az ismertető szöveg.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha a készítőnek megadjuk a méreteket, akkor az elkészült sablont 
elteszi és bármikor, amikor úgy dönt valaki, hogy még többet fel szeretne rakni, akkor lehet 
továbbfejleszteni. Tudomásom szerint ezt a négyet a Honismereti Kör vállalja elkészíttetni. 
Felmerült még egy ötlet, ha egy utca össze fog vagy valaki meg szeretné csináltatni, 
megteheti? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megteheti, csak úgy lehet megcsinálni, ha ugyanazt és 
ugyanúgy. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Nem biztos, hogy célszerű ebbe az irányba menni. Akkor inkább 
vállalja be a Kör és az Önkormányzat. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Sok utca van. Jóvá kellene ezt hagyni, a többi utcával 
kapcsolatban a következő testületi ülésre elő kellene készíteni, hogy melyik utcára lenne még 
érdemes ilyen táblákat kihelyezni. Van még Ady Endre, Petőfi, Achim utca.  
 
Tóth András képviselő: Az ismeretlenebbeket kellene.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meg kell nézni, hova kerülhetne fel. A tulajdonosok 
engedélyét kérni kell hozzá. Aki egyetért azzal, hogy járuljunk hozzá, hogy a meglévő táblák 
alá kihelyezésre kerülhessenek, a meglévő táblák méretében, a táblára ne kerüljön rá a 
közterület megjelölése csak a kép és az ismertető szöveg, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 92/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Utcatáblák kihelyezése 
 
92/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az utcatáblák 
kihelyezése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiss Mária Hortensia 
Honismereti Kör kérelmére hozzájárul ahhoz, hogy a Szent István téren, a Móricz Zsigmond 
utcán, az Óbébai utcán és a József Attila utcán a névadóról szóló rövid tájékoztatást 
tartalmazó utcatábla kerüljön kihelyezésre – közterületenként 1-1 példányban - az alábbi 
feltételek mellett: 

- az utcatábla a közterület hivatalos megjelölését tartalmazó utcanévtábla alá kerüljön 
elhelyezésre lehetőleg az 1. számú épületen lévő hivatalos tábla alatt, 

- az utcatábla a közterület megjelölését ne tartalmazza, csupán a névadót, a rövid 
ismertetőt és a képet, 

- az utcatábla hosszúsága egyezzen meg a hivatalos utcanévtábla hosszúságával,  
- az utcatábla kihelyezése az ingatlan tulajdonosának hozzájárulásával történhet, 
- az utcatábla előállításának és kihelyezésének költségeit a Kiss Mária Hortensia 

Honismereti Kör biztosítja. 
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A határozatról értesül:  
- Endrész Erzsébet elnök, Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Van-e arra információ, hogy a régi művelődési házat a honvédség 
igénybe veszi-e, mikor veszi igénybe? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem veszi igénybe. Még ősszel keresték a bázishelyüket. 
Nem tudjuk, mi várható, hogyan alakulnak a dolgok. Jelen pillanatban igényük nincs. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Akkor vissza lehetne-e tenni a két pingpongasztalt, hogy ne kelljen 
Makóra járniuk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Be lehet. Ha úgy alakul a helyzet, akkor majd ki kell hozni.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Tegnap volt nálam az egyik érintett, hogy 
pingpongozni szeretnének. Az új művelődési házban lehetnének az előtérben, ráadásul 6-tól 
8-ig lennének. A pingpongasztalokat el lehetne helyezni a színpadon, amikor nem használják.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a legjobb, ha ott megoldható. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Van-e információ a Régi Makói utcán leégett házzal kapcsolatban? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 350.000,- Ft körüli támogatás érkezett a számlára. Amit 
lehetett, megtettük. Most ott tart az ügy, hogy elkészült a szakértői vélemény, ami el lett 
küldve Hódmezővásárhelyre, az építésügyi hatóság fogja majd megmondani a szakértői 
vélemény ismeretében, hogy újjá építhető vagy nem. 
 
Tóth András képviselő: A makói fürdő vezetője kérte, hogyha bármilyen zombori 
rendezvény van, szóróanyagokat, plakátokat lehetne elhelyezni a fürdőben, mert nagyon sok 
vendége menne környékbeli rendezvényekre. Szóróanyagot kellene bejuttatni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Plusz szóróanyagaink nem szoktak lenni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ezután 100-200 db-bal többet kellene készíteni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Vannak most olyan turisztikai pályázatok, amelyekkel 
kapcsolatban lehet, lesznek olyan források, amelyekből szóróanyagot tudunk készíttetni. Azt 
meg kellene várni. Ami jelenleg rendelkezésre áll, a Rotundáról és a Kastélyról van kiadvány.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Már tavaly is mondtam, hogy a Rotundáról kellene új kiadványt 
készíttetni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A térképből tudunk adni, az alapján lehet jönni. 
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Tóth András képviselő: Inkább a nyári fesztivál programjaira gondoltak.  
 
Gazsi Gábor képviselő: El tudnék képzelni egy teljesen új szóróanyagot, amin fel van írva, 
hogy „Kiszombor, ékszer a Maros-partján” és alatta a látnivalók. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Új kiadványt össze kell állítani, koncepciót igényel. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A fürdő vezetőjének, mikor még a tourinform iroda vezetőjeként 
volt itt testületi ülésen, akkor elmondtuk, hogy itt milyen programok vannak, már akkor 
megállapította, hogy ez egy kész termék, ezt el kell adni. Ki kell találni, mennyit költsünk rá, 
ha akarunk rákölteni, hogy legyen valami haszna is. Azért ne költsünk rá sok pénzt, hogy 
benne maradjon, ne legyen kihasználva.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt nagyon nehezen lehet mérni, mert nincs visszajelzés.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Mikor egy-egy programunk van, akkor a település lakói 
is kapnak szóróanyagot vagy készül valamilyen plakát. Már azokból is lehetne átadni. 
 
Tóth András képviselő: Érdemes lenne azoknak is szólni, akik egyéb programokat 
szerveznek, mint például a roncsderbi.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A Kiszombori Nyári Fesztiválról minden évben volt egy plakát, ami 
fel volt téve a honlapra. Most még nincs összerakva ez a programsorozat. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hegedűs Sándor feladata összeállítani. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Már csak egy-két program időpontjára várok és kész 
lesz.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Szép volt az a plakát, abból lehetne készíteni. 
 
Tóth András képviselő: Sikerült-e az Áfész-tól választ beszerezni a lámpa felhelyezéséhez?  
 
/Szekeres Krisztián képviselő távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem az Áfész-on fog múlni, ha meg tudják csinálni 
gyengeárammal, akkor lehet felszerelni. Egyébként nagyon bonyolult lenne megoldani. Egyéb 
kérdés? Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 93/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
93/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2016. április 26-ai testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
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A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Az Önkormányzat 2016. évi költségvetéséről szóló 6/2016.(II. 24.) önkormányzati 
rendelet módosítása. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 5. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Önkormányzat 2016. évi költségvetéséről szóló 
6/2016.(II. 24.) önkormányzati rendelet módosítása. Átadom a szót a közgazdasági 
csoportvezetőnek. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Elírás történt a rendelet-tervezetben a 
2. §-ban az szerepel, hogy dologi kiadás nő, de ez az összeg nem dologi kiadás, hanem átadott 
pénzeszköz, nem a 3/1. melléklet módosul, hanem a 3/4. melléklet. 
 
/Szekeres Krisztián képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a rendelet módosításával az elhangzott 
kiegészítéssel együtt, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 12/2016. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
12/2016. (IV. 27.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2016. évi költségvetéséről szóló 6/2016.(II. 24.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk 
(2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli 
el: 
 

1. § 
 
Az Önkormányzat 2016. évi költségvetéséről szóló 6/2016.(II. 24.) önkormányzati rendelet (a 
továbbiakban: R.) 3. melléklete az alábbiak szerint változik:  
 
ÁH. belüli megelőlegezések visszafizetése nő     9.493 e Ft 
 

2. § 
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Az R. 3/4. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 14. alcím egyéb működési célú kiadások előirányzata nő      105 e Ft 
5. Elvonások befizetése nő  105 e Ft 
 

3. § 
 
Az R. 3/8. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 17. alcím 
1. Általános tartalék  
Felhalmozási tartalék csökken       9.598 e Ft 

 
4. § 

 
A költségvetési főösszeg 570.202 e Ft marad. 
 

5. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
- A Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás 
megszüntetése. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a megállapodás tervezet a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai 
Önkormányzati Társulás megszüntetése a következő döntési javaslat. Az elszámolásokat el 
kell majd készíteni, mert át fog csúszni szeptemberre bérkifizetés. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? Aki egyetért a Társulás megszüntetésével 2016. augusztus 31. napjával, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 94/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás 
megszüntetése 
 
94/2016. (IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás megszüntetése tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
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1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 245/2015.(XII. 15.) KNÖT 
határozatában a Ferencszállás Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 151/2015.(XI. 06.) 
Önkormányzati határozatára, valamint Klárafalva Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
131/2015.(XI. 26.) Önkormányzati határozatára figyelemmel szándékát fejezte ki, hogy a 
Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulást – a 
Társulási megállapodás XIV. 1. a) pontja alapján - 2016. augusztus 31. napjával közös 
megegyezéssel meg kívánja szüntetetni. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – a társulásban részt vevő 
önkormányzatok képviselő-testületeivel egyetértésben – a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 88. § (2) bekezdése, valamint 91. § b) 
pontja alapján a Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati 
Társulást 2016. augusztus 31. napjával – figyelemmel a Társulási megállapodás XIV. 1. a) 
pontjára - közös megegyezéssel megszünteteti, a megszüntetésről szóló megállapodást a jelen 
határozat melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 
 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a Kiszombor Térségi 
Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás megszüntetéséről szóló 
megállapodás aláírására. 
 
4. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete utasítja a jegyzőt, hogy a 
megszűnő Társulás leltárral és záró főkönyvi kivonattal alátámasztott költségvetési 
beszámolójának elkészítéséről a megszűnés napjával – mint fordulónappal – gondoskodjon. 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János polgármester Ferencszállás  
- Fekete József polgármester Klárafalva 
- Dr. Gácsi Zoltán jegyző 
- MÁK Csongrád Megyei Igazgatósága 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Térfigyelő kamerarendszer kiépítése. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Térfigyelő kamerarendszer kiépítése. A határozati 
javaslatban elírás történt, most kiosztottuk a jót, 5.684.266,- Ft-ért építenék ki a 
kamerarendszert. Kérdés? Aki egyetért azzal, hogy a Globál Védelem Kft.-től rendeljük meg 
a térfigyelő kamerarendszer kiépítését 5.684.266,- Ft összegért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 95/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Térfigyelő kamerarendszer kiépítése  
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95/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a térfigyelő 
kamerarendszer kiépítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor nagyközség 
területén térfigyelő kamerarendszer kiépítését a Globál Védelem Kft-től (6922 Földeák, 
Bajcsy-Zs. E. u. 22/a. képviseli: Borbíró Zsolt ügyvezető) rendeli meg bruttó 5.684.266,- Ft 
összegért, tekintettel arra, hogy a – beszerzési szabályzat alapján megkért - beérkezett 
ajánlatok közül a Globál Védelem Kft. által benyújtott ajánlat a legalacsonyabb összegű 
ellenszolgáltatás. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a térfigyelő 
kamerarendszer kiépítésének költségét a Magyarország 2015. évi központi költségvetéséről 
szóló 2014. évi C. törvény 3. melléklet III. 4. pont szerinti települési önkormányzatok 
rendkívüli önkormányzati költségvetési támogatás összegéből biztosítja. 
 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a kiválasztott 
ajánlattevővel a vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Globál Védelem Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Rekultivált települési szilárd hulladéklerakó éves összefoglaló jelentés elkészítésének 
megrendelése az NNK Kft.-től. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Rekultivált települési szilárd hulladéklerakó éves 
összefoglaló jelentés elkészítésének megrendelése az NNK Kft.-től. Kértünk egy másik cégtől 
is árajánlatot, illetve az eredetileg megbízott cég vissza is lépett. Kérdés? Aki egyetért a 
határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 96/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Rekultivált települési szilárd hulladéklerakó éves összefoglaló jelentés elkészítésének 
megrendelése az NNK Kft.-től 
 
96/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a rekultivált 
települési szilárd hulladéklerakó éves összefoglaló jelentés elkészítésének megrendelése az 
NNK Kft.-től tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dél-alföldi Térségi 
Hulladékgazdálkodási Társulás által beadott KEOP-2.3.0/2F/09-2009-0012 projektszámú 
pályázat fenntartási időszakában, Kiszombor településen rekultivált települési szilárd 
hulladéklerakó 2015. évi összefoglaló jelentésének elkészítését megrendeli az NNK Kft.-től 
(4025 Debrecen, Iskola u. 3.) az árajánlata szerinti 164.000,- Ft + Áfa, mindösszesen bruttó 
208.280,- Ft összegben. 
 
2. A Képviselő-testület a fenti összeget az Önkormányzat 2016. évi költségvetésében a 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a megbízási szerződés 
aláírására. 
 
4. A Képviselő-testület a fentiekre tekintettel a „Rekultivált települési szilárd hulladéklerakó 
éves összefoglaló jelentés elkészítésének megrendelése” tárgyú 67/2016.(III. 29.) KNÖT 
határozatát hatályon kívül helyezi. 
 
A határozatról értesül:  
- NNK Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző  
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
- Irattár 
 
 
- Intézményvezetői pályázat szakmai vezetési programjának véleményezése. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés, a megkeresés és a pályázat szakmai vezetési programja a jegyzőkönyv 9. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Intézményvezetői pályázat szakmai vezetési programjának 
véleményezése. A Dózsa György Általános Iskola igazgatójáról van szó. Az 
Önkormányzatnak nem kötelező véleményezni, de megteheti. Kérdés? Aki egyetért a szakmai 
vezetési programmal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 97/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Intézményvezetői pályázat szakmai vezetési programjának véleményezése 
 
97/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 
intézményvezetői pályázat szakmai vezetési programjának véleményezése tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Klebelsberg 
Intézményfenntartó Központ Makói Tankerület mb. tankerületi igazgatója KLIK/060/530-
5/2016 számú megkeresésére a Szabóné Vígh Erzsébet által benyújtott, a Kiszombori Dózsa 
György Általános Iskola intézményvezetői pályázatának szakmai vezetési programjával 
kapcsolatban akként fejti ki véleményét, hogy az abban foglaltakkal egyetért. 
 
A határozatról értesül:  
- Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Sportcsarnok nyitva tartásának tapasztalatai. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Sportcsarnok nyitva tartásának tapasztalatai a következő 
előterjesztés. Rövid még az időszak, jelezni szeretnénk, hogy milyen a kihasználtság. Azt 
javasolnánk, hogy telefonos elérhetőséget adjunk meg, a felügyelettel megbízott személy 5-10 
percen belül már ott is tudna lenni. Más vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Jó lesz így, próbáljuk ki. 
 
Tóth András képviselő: Legyen kint a telefonszám, a vasárnapot lehetne így intézni. 
Szokjanak rá, ha nem tudnak menni, akkor hívják fel, hogy ne üljön ott feleslegesen.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a felügyelettel megbízott személy 
telefonos elérhetősége kerüljön kihelyezésre, aki vállalja azt, hogy a telefonos jelzést 
követően rövid időn belül biztosítja a bejutást a terembe, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 98/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Sportcsarnok nyitvatartásának tapasztalatai 
 
98/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Sportcsarnok 
nyitvatartásának tapasztalatai tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Sportcsarnok 
nyitvatartásának tapasztalatai ismeretében akként határoz, hogy a szombati és vasárnapi 
napon a többlet nyitvatartás biztosítása oly módon történjen, hogy a felügyelettel megbízott 
személy telefonos elérhetősége kerüljön kihelyezésre, aki vállalja azt, hogy a telefonos jelzést 
követően rövid időn belül biztosítja a bejutást a terembe. 
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A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Étkezési térítési díjak, valamint a bérleti díj emelése. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a szolgáltatói levél és a KSH-tájékoztató a jegyzőkönyv 11. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Étkezési térítési díjak, valamint a bérleti díj emelése. 
Gyermekétkeztetésről van szó. Beadtak egy nagyobb áremelési igényt, 4,2 %-ot, de miután a 
szakmai infláció 0,9 %, csak ennyivel lehet emelni. A bérleti díj is ennyivel emelkedne. 
Kérdés? Amennyiben nincs, aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 99/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: A 2016 évi étkeztetési térítési díjak, valamint a bérleti díj emelésének jóváhagyása 
 
99/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az étkeztetési 
térítési díjak, valamint a bérleti díj emelése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Határbástya Kft-vel 
(6772 Deszk, Alkotmány u. 52., képv.: Szöllősi István) – a továbbiakban: Vállalkozó - 2013. 
június 6-án, 2013. július 1-jei hatállyal, megkötött Szolgáltatási Szerződés 
IV. 3. pontja alapján, Vállalkozó kezdeményezésére az étkeztetési szolgáltatás díjainak - a 
KSH által közzétett éves szakmai inflációs ráta mértékének megfelelő – 0,9 %-kal, 2016. 
július 1. napjától történő megemeléséhez hozzájárul.  
 
Fentiek alapján a szerződő felek a Szolgáltatási Szerződés 2. számú mellékletét a fizetendő 
díjak vonatkozásában az alábbiak szerint módosítják: 
 
„2. sz. melléklet 

Fizetendő díjak 
 
 Megajánlott ár nettó 

Ft/adag 
Szociális étkeztetés  
ebéd 570,- 
óvodai étkeztetés  
tízórai 106,- 
ebéd 254,- 
uzsonna 106,- 
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diétás ebéd 254,- 
általános iskolai étkeztetés  
tízórai 120,- 
ebéd 436,- 
uzsonna 101,- 
diétás ebéd 436,- 
 

2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a bérleti díj mértékét - 
Vállalkozó kezdeményezésére - a Szolgáltatási Szerződés IV.8. pontja alapján, a KSH által 
közzétett éves szakmai inflációs ráta mértékének megfelelő 0,9 %-kal 2016. július 1. napjától 
megemeli. 
 
Fentiek alapján a szerződő felek a Szolgáltatási Szerződés IV.6. pontját az alábbiak szerint 
módosítják: 
 
„IV.6. A Rónay-kúria épületének használatáért fizetendő bérleti díj mértéke 2016. július 1. 
napjától nettó 196.311,- Ft/hó.” 
 
A határozatról értesül:  
- Szöllősi István 
  Határbástya Kft. 6772 Deszk, Alkotmány u. 52. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 

 
- Renault F 40 (Express) gépjármű forgalomból történő kivonása. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Renault gépjármű forgalomból történő kivonása tárgyú 
előterjesztéssel folytassuk munkánkat. Kérdés? Aki egyetért a Renault forgalomból történő 
kivonásával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 100/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Renault F 40 (Express) gépjármű forgalomból történő kivonása 
 

100/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Renault F 40 
(Express) gépjármű forgalomból történő kivonása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
Önkormányzat tulajdonában álló 1997. évben vásárolt Renault F 40 (Express) gépjárművet a 
forgalomból véglegesen ki kell vonni tekintettel arra, hogy műszaki érvényessége lejárt, 
felújítása pedig nem gazdaságos. 
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A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a gépjármű forgalomból 
történő kivonása érdekében a szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- 2015. évi tájékoztató az EDF DÉMÁSZ Zrt. üzemeltetési tevékenységéről Kiszombor 
településen. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/A tájékoztató és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az EDF DÉMÁSZ Zrt. tájékoztatója a következő 
előterjesztés. Kérdés? Aki tudomásul veszi a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 101/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  2015. évi tájékoztató az EDF DÉMÁSZ Zrt. üzemeltetési tevékenységéről Kiszombor 
településen 
 
101/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
EDF DÉMÁSZ Zrt. 2015. évi tájékoztatóját Kiszombor településen végzett üzemeltetési 
tevékenységéről. 
 
A EDF DÉMÁSZ Zrt. tájékoztatója a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- EDF DÉMÁSZ Zrt. - Aradi Roland önkormányzati kapcsolattartó  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kiszombori Gitárkurzus 2016. program. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/A kérelem és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombori Gitárkurzus 2016. program. A kérelemben 
szerepel, hogy útiköltség kifizetéséhez is kérnének támogatást. A határozati javaslatban az 
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szerepel, hogy útiköltséget nem tudunk fizetni. Gondolkodni kellene azon, hogyan lehetne 
mégis segítséget nyújtani.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Személyes érintettségemet jelezni szeretném, kérem 
kizárásomat a döntéshozatalból.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A kérelemmel kapcsolatban kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha útiköltséget így nem tudunk fizetni, keresni kell másik 
lehetőséget. Tudni kellene az összeg nagyságát is.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha az a vélemény, hogy segítsünk, akkor egy zenei 
rendezvényt lehetne megrendelni abban az összegben. Gondolom, hogy a cégnek ilyen zenés 
rendezvények szervezése benne van a tevékenységi körében. Ehhez tudni kellene, mennyi az 
utazási költség és számla ellenében egy zenei rendezvényt megrendelnénk. Ez lenne a 
javaslatom. A következő testületi ülésen erről lehetne dönteni, addig leegyeztetjük.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A Bt. hogyan száll bele ebbe az egészbe? Szervezi? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Szervezőként alapvetően. A szállásolást oldják meg, 
egyetemista diákok szoktak érkezni, akiknek kurzusokat tart a két gitárművész. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Mennyibe kerül? Ingyen? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Nem tudom pontosan. Természetesen nem teljesen ingyen, 
hiszen van szállás és ellátási költség.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egy szolgáltatást ad, aki erre jelentkezik, az tudja, hogy 
milyen összegért jöhet. Amit az Önkormányzatnak ajánl, hogy zenés rendezvényt tartana. 
Tudjuk biztosítani, hogy terembérleti díjat ne kelljen fizetni. Most csak arról tud dönteni a 
testület, hogy a címer használatához hozzájárul, az utazási költségtérítéshez támogatást nem 
tudunk nyújtani. Május végéig keressük a megoldást a támogatáshoz? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Keressük, de akkor általános legyen, hogy ha lesz más lehetőség is, 
akkor ugyanúgy tudjuk azt is támogatni, ne csak a gitárkurzust, hanem a településre érkező 
más együtteseket is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Számla ellenében tudunk csak támogatást adni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Legyen olyan lehetőségünk, hogy esetleg másokat is 
támogathassunk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azokban egyedileg kellene döntenie a testületnek. Az a 
kérésem, hogy ha ilyen kérés van, időben lássa a képviselő-testület. Egyéb kérdés? 
Amennyiben nincs, aki egyetért azzal, hogy Szekeres Krisztián képviselőt érintettsége miatt 
zárjuk ki a szavazásból, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 102/2016. számú határozatát. 
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Tárgy: Személyes érintettség tudomásulvétele a Kiszombori Gitárkurzus 2016. program 
tárgyú döntéshozatal esetén 
 
102/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul veszi Szekeres 
Krisztián képviselőnek a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 49. § (1) bekezdésében foglaltak alapján tett, személyes érintettségre vonatkozó 
bejelentését, az érintettet kizárja a Kiszombori Gitárkurzus 2016. program tárgyú 
döntéshozatalból. 
 
A határozatról értesül:  
- Szekeres Krisztián képviselő 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 103/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Gitárkurzus 2016. program  
 
103/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Gitárkurzus 2016. program tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Falusi Turizmus 
Nonprofit Bt. (6775 Kiszombor, Szegedi u. 17.) szervezésében az országosan meghirdetett 
„Kiszombori Gitárkurzus 2016.” elnevezésű zenei rendezvénysorozatot – a szervező 
kérelmére – támogatja, a 2016. július 16-án az Ady Endre Művelődési Házban megrendezésre 
kerülő zenei programhoz a helyszínt ingyenesen biztosítja, egyúttal hozzájárul ahhoz, hogy a 
programmal kapcsolatos kiadványokon Kiszombor Nagyközség Önkormányzatát 
támogatóként a szervező feltüntesse a nagyközség címerének hiteles alakban történő 
megjelenítésével.  
 
2. A Képviselő-testület tájékoztatja a kérelmezőt, hogy az Önkormányzatnak nincs 
jogszabályi lehetősége arra, hogy a vendégelőadók részére utazási költségtérítést biztosítson.  
 
A határozatról értesül: 
- Falusi Turizmus Nonprofit Bt.  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- A 2016. évi falugyűlés időpontjának meghatározása. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 

/A határozati javaslat a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 2016. évi falugyűlés időpontjának meghatározása. Más 
javaslat? Amennyiben nincs, aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 104/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: A 2016. évi falugyűlés időpontjának meghatározása 
 
104/2016.(IV. 26.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 2016. évi 
falugyűlés időpontjának meghatározása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 2016. 
évi falugyűlést május hónapban tartja meg. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a Képviselő-testület 
2016. évi munkatervében a falugyűlés időpontját vezesse át. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 

- Belterületi beépítetlen telekingatlanok forgalmi értékének meghatározása. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Belterületi beépítetlen telekingatlanok forgalmi értékének 
meghatározása a következő elterjesztés. A következő előterjesztéssel ez összefügg. Volt egy 
igény arra, hogy ingatlant szeretnének az Önkormányzattól vásárolni, ezt értékbecslővel 
felértékeltettük, 700.000,- Ft-ra értékelte. Ki kell írni pályázatot, de azt is tudjuk, hogy ezen a 
területen október közepéig haszonbérleti szerződés van érvényben. Megnéztük, hogy mennyi 
hasonló ingatlana van az Önkormányzatnak és ezzel kapcsolatban kértünk árajánlatot, hogy 
mennyiért készítené el az értékbecslést. Jelenleg ezek a területek is haszonbérbe vannak adva 
és nem tudjuk, milyen igény merül fel arra, hogy valaki építeni szándékozik valamelyik 
ingatlanon. Másik probléma, ha nem adjuk ki, azt mondjuk, hogy ezeket beépítésre szánjuk, 
akkor ott fog maradni parlagon, gazosan és lehet, csak kettőt tudunk eladni. Mit tegyünk? 
Hogyan oldjuk meg a későbbiekben? Javaslat? 
 
Gazsi Gábor képviselő: 13.000,- Ft/ingatlan áron vállalnák az értékbecslést. Az értékbecslés 
csak egy alapot ad vagy jövőre és azután is érvényes lesz? Abban is gondolkodtunk, hogyha 
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valaki építési teleknek akarja megvenni, akkor esetleg valamilyen támogatással adnánk el. 
Úgy gondolom, hogy nem 700.000,- Ft-ért kellene értékesíteni. Ha valóban építkezés céljából 
kívánják megvásárolni, akkor minden segítséget meg kell adni, mindig is volt ilyen tervünk. 
Ki lehet adni, és ha igény van a megvásárlására, akkor októberben el lehet adni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Akkor egy évig nem tud vele mit csinálni, mint ahogy most sem 
ezzel a telekkel jelenleg, mert rajta van a bérlet. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ezek szerint nem is lehet gyorsan ezt a telket eladni, főleg úgy, hogy 
meg kell hirdetni, akkor ez mind idő és mire odakerülünk, októberig nem is kerülne a 
birtokába, ha meg akarja vásárolni és vállalja az építkezést. Ha valaki kinéz egy ilyen 
ingatlant, ez köztudott, akkor ezzel a tudattal élni kell vagy odamegy a bérlőhöz és megpróbál 
vele alkudni, hogy kifizeti a befektetett munkát. Ha kiírjuk a pályázatot és esetleg más is 
jelentkezik, nem azé lesz, aki eleve szándékozott megvenni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Mind a két oldalról körül kell járni, összességében mindegyiknek 
megvan a kockázata. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha építeni akar valaki, inkább azt kellene támogatni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A 700.000,- Ft-os értékbecslés alapján, ha többen jelentkeznének 
erre az egy ingatlanra, akkor az kapná meg, aki többet ajánl? Ez a kiindulási ár? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Igen, ez a pályázati alapár.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Hogyan lehetne kedvezményesen eladni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makón lévő gyakorlatot szeretném elmondani. Három 
közművesített ingatlant már kijelöltek és úgy tudom, hogy jelenleg heten pályáznak rá. 
1.200.000,- Ft összegre becsülték fel azokat az ingatlanokat. Nem ingyenesen adják, hanem 
van egy olyan szabályozásuk, hogy 1.200.000,- Ft vissza nem térítendő támogatást adnak, 
ezért megkapja a telket, ha nem épít rá valamennyi időn belül, akkor vissza kell fizetni a 
támogatást és visszaadni a telket. Ez gyakorlatilag papíron megy. A szerződésben szerepel, 
hogy mennyi időn belül kell ráépíteni.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Gondolom szociális szempontokat figyelembe véve. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudom, hogy milyen szempontokat vesz figyelembe a 
makói rendelet. Ezt csak így lehetne megcsinálni, úgy nem lehet, hogy ez nem 700.000,- Ft 
csak 500.000,- Ft vagy 200.000,- Ft összegű. Ha ezen elgondolkodik a testület, hogy mit 
szeretne, akkor ezeket elő is kellene készíteni helyi rendeletben, hogyan tudunk előrelépni. 
Egyáltalán hányan szeretnének a CSOK támogatással építeni, ezt sem tudjuk.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Makón nem kell pályáztatni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ugyanúgy pályáztatnak.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Értékesítésre kijelölték. 
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Gazsi Gábor képviselő: Fordítva indulnak, mert Kiszomboron egy valaki érdeklődik egy 
bizonyos telek után. Makón van telek és azt ajánlják fel.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombornak is van telke. Azt kellene eldönteni, hogy 
mennyi ingatlanról készíttessük el az értékbecslést. Mindről vagy csak párat belőle, mert 
lehet, hogy ennyit nem kellene. Nem tudom, mi volna a megoldás. Ki lehetne valamennyit 
jelölni a CSOK-hoz. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az az öt bérlő meg fog sértődni, hogy miért pont azt, amit bérel. 
Meg kellene nézni, hogy hol vannak, amit tényleg szeretnének beépíteni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezek mind olyanok, hogy nem mély fekvésűek, ezekre 
lehetne építeni. Szerintem túl sok lenne ennyit felértékeltetni első körben, ekkora érdeklődés 
nem lenne. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem olyan sok terület ez, 260.000,- Ft-ba kerülne.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Meddig érvényes az értékbecslés? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A vagyonrendeletben úgy szerepel, hogy 3 hónapnál nem régebbi 
értékbecslés, de ha egy éven belül felülvizsgálja a szakértő, akkor 1 évig érvényes. Egy év 
után kell újat készíteni, 3 hónap után még felül lehet vizsgálni. Nem biztos, hogy most kellene 
rögtön értékbecslést készíttetni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Minden évben felül kellene vizsgáltatni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Esetleg ezeket a telkeket meg kellene jelentetni a helyi újságban, 
hogy van egy ilyen lehetőség, van-e rá érdeklődő. Ha van rá érdeklődő, azokat kellene 
felértékeltetni.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Októberig haszonbérleti szerződés van érvényben.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Azt is le kell írni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Van-e érdeklődő? Az nem pályázat. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha nem kérdezzük meg, nem fogjuk tudni. Lehet, sokan nem is 
tudják. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az értékbecslés forgalmi értéken van, azt vette figyelembe, 
hogy milyen ingatlanokat értékesítenek, illetve mennyiért ajánlják és abból levonta az alku 
összegét, mert mindenki szokott engedni és kb. ez az az ár, amin a Táncsics utcai és azon a 
környéken lévő ingatlanokat most eladásra ajánlják. Szándékában van a testületnek 
kedvezményt adni? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Mindenképpen. Ha Makón már kitalálták és úgy néz ki, hogy jó, 
akkor meg kellene nézni, az lenne a legjárhatóbb út.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem az árra pályáznak, hanem egy bizottság dönti el, hogy ki kapja 
meg.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Makónak is az a célja, hogy minél többen Makón 
maradjanak. Készítik elő a többi felajánlható telket. Azt nem tudjuk, hogy milyen a lakossági 
igény erre. A lakásvásárlási támogatással kapcsolatban 1 fő érdeklődött, de már a 
pénzintézettől a hitelt felvette, a többi érdeklődő esetében kis értékű házingatlant 
vásárolnának, nincs munkahelyük. Még az elején vagyunk, lehet lesz még érdeklődő.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A lehetőségünkhöz képest segíteni próbálunk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Délvilág újságcikke sem ártott. A helyi újságot sajnos 
sokan nem olvassák.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Akkor most rendeletet kell alkotni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Le kell szabályozni, mást nem tudunk csinálni.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Azt kellene eldönteni, hogy értékesíti a testület vagy a 
továbbiakban is inkább a mezőgazdasági hasznosítás irányába megy vagy csak egyes telkek 
esetén. Meg lehet próbálkozni piaci áron történő értékesítéssel is, ha nem megy, utána is be 
lehet vezetni a kedvezményt. Régebben volt rá egy próba, de hogy ne álljanak parlagon, ne a 
közmunkások gazolják, így lett kiadva beművelésre. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Eddig úgy volt, hogy nem volt az Önkormányzat szándékában 
eladni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Korábbi években is volt próbálkozás eladásra.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha érkezik vételi szándék, nincs elzárkózva a testület, nem is lett 
volna. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt kell eldönteni, hogy akarunk-e segíteni abban, hogy 
hozzájusson úgymond ingyen egy vissza nem térítendő támogatással. Lesznek-e olyanok, akik 
itt építenének, és ezzel tudjuk-e őket segíteni. Itt telepszenek le, itt nőnek fel a gyermekeik, itt 
viszik bölcsődébe, óvodába őket. Tudunk-e azokon segíteni pluszban, akik az életüket itt 
akarják leélni ebben a faluban és ezért hajlandóak még egy házat is felépíteni. Tudom, hogy 
ez a 3 és több gyerekesekre igaz, de lehet olyan is, akinek 2 gyermeke van, és mégis úgy dönt, 
hogy egyéb pénzből, hitelből épít házat. Nem véletlenül adja Makó sem ezeket a telkeket, 
hiszen abban érdekelt, hogy a lakosságszám nőjön, megállapodjanak, ott maradjanak és 
éljenek Makón. Kiszombornak is az az érdeke, hogy maradjanak itt. Ezt mi hozta felszínre? A 
kérelem, hogy meg szeretnék venni az adott ingatlant. Kicsit tovább lett gondolva, hogyan 
tovább. A mezőgazdasági termelés az egy plusz ebben, mert nem lehet parlagon. Ez nem azt 
jelenti, hogy csak az a szándék, hogy nem akarja eladni, hanem az, hogy ne legyen parlagon. 
2,- Ft-ot fizetnek négyzetméterenként, 2.200,- Ft-os bevétel évenként egy-egy telekre nézve. 
Nem nagy pénzért adjuk bérbe, hanem azért, hogy ne legyenek gazosak ezek a területek. 
Közmunkásokkal nem tudunk rámenni ennyi területre, van már így is rengeteg terület. Mi a 
szándéka a testületnek? Elmondtam, hogy van egy ilyen útja, a kettőt össze kell simogatni, 
mert akkor is ki fogjuk adni bérbe, mert nem hagyhatjuk parlagon, de az biztos, hogy csak 
ősszel lehet átadni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A mindenkori értékében vissza nem térítendő támogatásként 
kellene biztosítani.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Így lehetne megoldani, mert ingyen nem lehet odaadni. Van 
ilyen szándéka a testületnek? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Van.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Felhívást akkor is meg kellene jelentetni, hogy vannak 
ilyen lehetőségek Kiszomboron, szerintem sokan nem tudják. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Lehet, hogy 3 vagy 2 év múlva lesz egy ilyen lehetőség.  
 
Tóth András képviselő: Tájékoztatás jelleggel kellene megjelentetni. Ha egy jelentkező lesz, 
akkor egy lesz.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Lehet, hogy bejönnének érdeklődni mások is. Javaslom 
én is, hogy támogassuk az ilyen kérelmeket. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt szerettem volna megtudni. A képviselő-testület felkéri a 
polgármestert, hogy készítse elő a támogatással kapcsolatos rendeletet azért, hogy ha igény 
merül fel, akkor ingyenesen tudjunk telket biztosítani, amihez vissza nem térítendő támogatás 
kapcsolódik és bele kell fogalmazni a szerződésekbe a beépítési kötelezettséget. Aki egyetért 
azzal, hogy ezt kezdjük előkészíteni, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 105/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Belterületi beépítetlen telekingatlanok forgalmi értékének meghatározása 
 
105/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 
 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a belterületi 
beépítetlen telekingatlanok forgalmi értékének meghatározása tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy jelenleg 
nem jelöl ki belterületi beépítetlen telekingatlant értékesítésre, tekintettel arra, hogy az 
ingatlanokon haszonbérleti szerződés van érvényben. 
 
A Képviselő-testület szándékát fejezi ki, hogy lakásépítési szándék esetén kedvezményesen 
kíván belterületi beépítetlen telekingatlant értékesíteni, ezért felkéri Szegvári Ernőné 
polgármestert, hogy készítse elő ez erre vonatkozó rendelet-tervezetet, melyet terjesszen a 
Képviselő-testület elé.  
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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Szegvári Ernőné polgármester: Mindegyik telekre rendeljük meg az értékbecslést vagy előtte 
próbáljuk összeállítani a rendeletet és utána rendeljük meg? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Arra is gondoltam, hogy esetleg adott alkalommal csak adott telekre 
kellene értékbecslés. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az sokkal drágább.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha nem lesz érdeklődő vagy csak 1-2? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez is megoldás. 
 
Tóth András képviselő: Az újságból értesül, érdekli, bejön, amire érdeklődés van, azt kellene 
felértékeltetni.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Akkor is pályáztatni kell, tudni kell mi az alapár és mihez 
viszonyítunk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Akkor is csak egyet kellene. Utána minden évben fel kellene 
értékeltetni 13.000,- Ft-ért. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jegyző úrnak abban igaza van, hogy a vissza nem térítendő 
támogatás összegét a telekár határozza meg.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Nem is láttuk azt a rendeletet, hogy konkrétan miről van szó. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Készítsük elő, ettől nem zárkózik el a testület. 
 
 
- Kiszombor 1758 hrsz-ú belterületi beépítetlen telekingatlan. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 17. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor 1758 hrsz-ú belterületi beépítetlen telekingatlan. 
Erre írjuk ki a pályázatot? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Csak úgy kellene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, de akkor előáll egy olyan helyzet, hogy erre nem adunk 
támogatást, lehet, hogy ez az egyetlen egy személy építene. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Mivel ez októberig elhúzódik, addig kész lesz a rendelet és akkor 
vonatkozna rá is. 
 
Tóth András képviselő: Egyébként is pályáztatni kell. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Célszerű volna most ebben nem dönteni, ha ez az irányelv. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy most nem kívánjuk értékesíteni, 
mivel októberig haszonbérleti szerződés van érvényben, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 106/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor 1758 hrsz-ú belterületi beépítetlen telekingatlan 
 
106/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
1758 hrsz-ú belterületi beépítetlen telekingatlan tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
Önkormányzat tulajdonában lévő 1758 hrsz.-ú kivett „beépítetlen terület” megnevezésű, 1217 
m2 területű ingatlant az ingatlanra megkötött haszonbérleti szerződés lejártát, 2016. október 
15. követően kívánja értékesíteni, az értékesítés szempontjainak meghatározásáról és a 
pályázat kiírásáról legkésőbb 2016. szeptemberi rendes ülésén dönt. 
 
A határozatról értesül:  
- kérelmező 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Makói Kistérség Többcélú Társulása 2015. évről szóló éves ellenőrzési és összefoglaló 
ellenőrzési jelentése. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a belső ellenőrzési jelentés, a mellékletei és a P.Ü.V.E.B. 
határozata a jegyzőkönyv 18. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makói Kistérség Többcélú Társulása 2015. évről szóló éves 
ellenőrzési és összefoglaló ellenőrzési jelentése. Megtárgyalta a Pénzügyi Bizottság is, ahol 
felmerültek felvetések. A Bizottság konkrétabban szeretné kérni, valamint a külső 
ellenőrzésekről is kérnének összefoglalást. Igazán a belső ellenőrzésre vonatkozik a 
beszámolási és tájékoztatási kötelezettség. Természetesen az összes többitől sem zárkózunk 
el, hiszen voltak olyan vizsgálatok is, amelyek ugyan a Társulást érintették, a szociális 
intézmény miatt, a Társulási Tanácsnak erről be is számoltam. A képviselő-testület is 
tájékoztatva volt a visszafizetési kötelezettségről. Amikor vizsgálatok vannak, például 
legutóbb a kerékpárúttal kapcsolatban, arról is tájékoztattuk a képviselő-testület, hogy 
megtörtént és rendben találták. Ez egy folyamat, de ha ez a kérés volt méltányolandó, a jövő 
évben majd összefoglalót készítünk a külső ellenőrzésekről is.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha találnak hiányosságokat, akkor le legyen írva, hogy konkrétan 
miről volt szó és hogyan került javításra. A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolta. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Amennyiben nincs, aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 107/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  A 2015. évi belső ellenőrzési tevékenységről szóló éves ellenőrzési jelentés és az éves 
összefoglaló ellenőrzési jelentés elfogadása 
 
107/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete - a költségvetési szervek 
belső kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/2011.(XII. 31.) Korm. rendelet 
56. § (8) bekezdése alapján - a Makói Kistérség Többcélú Társulása belső ellenőrzési 
szervezete által 2015. évben végzett belső ellenőrzési tevékenységről szóló éves ellenőrzési 
jelentést, továbbá az önkormányzati költségvetési szerveknél végzett ellenőrzések alapján 
készült éves összefoglaló jelentést megtárgyalta és a mellékletek szerinti tartalommal 
elfogadja. 
 
Az Éves Ellenőrzési Jelentés és az Éves Összefoglaló Ellenőrzési Jelentés jelen határozat 
mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Makói Kistérség Többcélú Társulása 6900 Makó, Széchenyi tér 22. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Személygépjármű beszerzése. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az árajánlatok a jegyzőkönyv 19. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megkértük alpolgármester urat arra, hogy nézze meg, milyen 
gépjárműveket lehet vásárolni, mivel le kellene cserélni az Opelt. A beszerzett árajánlatok 
kiosztásra kerültek. Át is adom a szót alpolgármester úrnak. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Három helyről kértem árajánlatot. Régi kapcsolatom van a Brill 
Kft.-vel, onnan kértem először árajánlatot. Utána felmerült, hogy kérjünk Opel és Dacia 
típusú személygépjárműre is árajánlatot. Az Opel esetében szériaváltás van, kaptunk 
árajánlatot a kifutó szériáról, is a Sedan Enjoy típusúra és a Selectionra, az újra. A 
Volkswagen típusúra kaptunk először, amihez tegnap küldtek még egy kiegészítő, kedvező 
ajánlatot. Multicsomaggal is meg lehetne vásárolni, így még olcsóbb lett az autó. 
Flottakedvezménnyel 4.250.000,- Ft lenne a teljes ára. Az újszériás Opel 30.000,- Ft-tal 
drágább. A motorok körülbelül ugyanazok, mert az Opel 100 LE-s, a Volkswagen 125 LE-s. 
Lényegesen jobbnak látom a Volkswagen felszereltségét ugyanazért a pénzért. A kifutó 
szériás Opel 3.990.000,- Ft, 260.000,- Ft-tal olcsóbb, mint a Volkswagen. Tegnap kaptam 
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Dacia típusra két árajánlatot. A Dacia kombi változatára kértem az árajánlatokat, mert 
hosszabb, jobban lehet benne pakolni. Szívesebben ajánlanám a kombi változatban az 1,5 
dízelest, 75 LE-s motorral. A benzines változat olcsóbb, de csak 1200 cm3 motorral van. A 
Dacia dízeles változata 3.345.000,- Ft-ba kerülne. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A Volkswagen 1 millió Ft-tal kerülne többe. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: 870.000,- Ft-tal és az Opel is.  
 
Tóth András képviselő: Ha elfelejtjük a Daciát, mi a baj az Opel Astra kifutó szériával? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Semmi, csak nagyon kicsi a különbség a másik típusú Opelhez 
képest, ami az év autója volt. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Az Opelnél volt az év autója. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Új kocsiban kell gondolkodni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szeretném, ha kifejtené erről a véleményét a képviselő-
testület. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Amikor beszélgettünk erről, mindenki azon volt, hogy új autó 
kerüljön beszerzésre.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Azért gondolom, hogy újat kellene venni, mert a régi Opel is kicsi 
szervizköltséggel milyen sok évet kibírt, új kocsiként lett vásárolva. Új autónál jó ideig a 
szerviz is megoldott. Nem kellene használt autót vásárolni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ezek nagyon nagy árak. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Jó használt autót se kapnánk csak 2-3 millió Ft között. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A meglévő Opelt értékesítjük vagy megmarad? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Második autónak megmaradna, mert két munkavezető van és 
szükség van rá. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Elsőnek azt kellene eldönteni, hogy új vagy régi autót vásároljunk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: 4-5 millió Ft-ot kiadni nagyon sok pénz. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van olcsóbb is, a Dacia. Inkább újat kellene vásárolni, e 
körüli összegben. Ha azt javasolja a testület, hogy ne vegyünk, akkor nem fogunk.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A költségvetésbe be van építve minden? Úgy néz ki, hogy ki bírjuk 
fizetni a cafetériától kezdve minden költséget? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ki bírjuk fizetni. 
 



36 
 

Balázs Zoltán képviselő: Arra gondoltam, mikor felvetődött az új autó kérdése, hogyha 
valamit nem tudunk majd kifizetni, megvenni, megcsinálni, mert veszünk egy új autót, akkor 
ezt a fejünkhöz fogják vágni, hogy erre van pénz, arra nincs pénz. Év elején az volt mondva, 
hogy oda kell figyelni, erre sincs pénz, arra sincs pénz. Nehogy az legyen a végén, hogy 
tavasszal megvettük az új autót. Kell az autó, ezért gondoltam használt autóra 3 millió Ft 
körüli összegben.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehet, hogy utána kerülne sokba a használt autó. Az új 
irányába mennék, mert ésszerűbb. Mire nincs pénz, mire van pénz? Mindig nagyon 
takarékosan próbáltunk gazdálkodni, ez rendkívül fontos kérdés, ha nem azt csináljuk, akkor 
abból csak a gondok származnak.  
 
Szirbik Imre  alpolgármester: 17 éve vette az Önkormányzat az új autót. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagyon vigyáztunk az autóra. Az intézményeknek is megvan 
a költségvetésük, próbálunk mindent teljesíteni. Úgy gondolom, hogy fejlesztések is voltak és 
lesznek is. Nem hiszem, hogy nagy megszorítások vannak az intézményeknél. Normálisan 
működnek, még pluszt is tudtunk adni, ami a cafetéria. Nem tudjuk, hogyan alakul majd az 
életpályamodell, mennyit fognak jövőre majd támogatni, hiszen a bölcsődére is vonatkozni 
fog és gondolom az óvodánál a fizikai állományra is. Minden megoldódik, kivétel a 
köztisztviselők bérezése. Nem hiszem, hogy akkora nagy a szegénység, nem is úgy néz ki a 
település. Úgy hiszem, ha bemegyünk az intézményekhez, kivétel a bölcsőde, ahol most 
szeretnénk lépni, akár az orvosi rendelőbe, idősek otthonába, művelődési házba, mindet 
megcsináltuk. Ha most arról lenne szó, hogy iszonyú szükség van, és nem tudjuk kifizetni a 
villanyszámlát, fel sem merült volna ez a gondolat. Az biztos, hogy az Opel már 17 éves, de 
ettől függetlenül nem muszáj venni, nem kívánok konfrontálódni senkivel. Nem ez a 
legfontosabb az életemben.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Teljesen mindegy, hogy használtat vagy újat veszünk, a lakosságnak 
nem fog tetszeni. A zárszámadásból is kiderül, hogy jó a gazdálkodás. Támogatom az új autó 
vásárlását. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Úgy gondolom, hogy meg is teszünk mindent azért, 
fáradtságot nem kímélve, hogy ha valami esély és lehetőség van, azzal éljünk is. Igyekszünk a 
pénzforrásokat szakmai munkával alátámasztani. Tudom, hogy minden nagyon fontos, de 
igyekszünk még akkor is, ha külsősöket vonunk be, mert mindent nem tudunk megcsinálni, de 
előkészítjük, tárgyalunk és mozgunk ezekben az ügyekben. A pénzt is behozzuk ennek a 
falunak, ezt ne felejtsük el. Ha megnézik a 2015. évről készült beszámolót, ez nem a számok 
sora. Fel lehet úgyis fogni, hogy ez a számoknak az egymásutánisága, de ha megnézzük, hogy 
ebben mi lett végrehajtva, azt hiszem, hogy ez a lényegesebb mondanivalója egy 
beszámolónak, hogy annak mi a tartalma és itt a tartalma nagyon jelentős. Bízom benne, hogy 
az idei év is ilyen tartalmas lesz, most azon dolgozunk, hogy be tudjuk adni a pályázatokat. 
Nem lehet elmenni szabadságra. Mindent félre kell tenni, alárendeltük annak, hogy haladni 
kell. Ezek így is összefüggenek. Nem hiszem, hogy szégyenkezni kellene. Szociális 
támogatásként is annyi sok kedvezményt, támogatást vezetett be a képviselő-testület, hogy 
igazán nem lehet panasz. A gyerekeknek beiskolázási támogatást adunk, szinte 
jövedelemhatár nélkül, mert nagyon kevesen nem kaphatnak támogatást. Minden oldalon 
próbálunk eleget tenni. Jönnek a jelzések, amit lehet, amit meg tudunk csinálni, azt igenis 
megcsináljuk.  
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Szirbik Imre  alpolgármester: Javaslom, hogy először abban döntsünk, hogy használt vagy új 
autó kerüljön beszerzésre. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Visszavonom a javaslatomat. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Akkor a két közel egyforma típusú közül válasszunk vagy az 
olcsóbb Daciát? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Arról döntsünk először, hogy használt vagy új, utána azt 
javasolom, hogy lehet, érdemes lenne, aki erre vállalkozik, nézze is meg. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Megnéztem, ültem is benne. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ezzel csak húzzuk az időt. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Ez nem időhúzás volt, erről érdemes volt beszélni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Amiről most beszélgettünk, nagyon fontos volt. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem erről van szó, hanem, hogy még menjünk el kocsit nézni. 
Megbíztuk ezzel alpolgármester urat, nagyon ért hozzá, körülnézett.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Amit polgármester asszony elmondott, eddig is tudtuk, 
nyilvánvalóak voltak számomra is, csak tudatosuljon mindenkiben, hogy ez már nem luxus 
kategória.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Valahol ez egy munkaeszköz. Aki egyetért azzal, hogy új 
autó kerüljön beszerzésre, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 108/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Személygépjármű beszerzése 
 
108/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
személygépjármű beszerzése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az 
Önkormányzat részére új, „0 km-es” személygépjármű kerüljön beszerzésre. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Alpolgármester úr, melyiket lenne érdemesebb 
megvásárolni? 
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Szirbik Imre  alpolgármester: Közel egyforma árban van a Volkswagen és az Opel, először 
azok közül kellene választani vagy a Daciát. Ha a Daciát választjuk, akkor nem kell tovább 
szavazni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy Dacia személygépjárművet 
vásároljunk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 2 igen és 5 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Melyik típusúról szavazzunk? 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Az egyik Opel kifutó széria, a másik az új széria. Közel 
ugyanaz a motor cm3-je, felszereltségben az új típusú jobb. 260.000,- Ft a különbség. Az Opel 
Selection 30.000,- Ft-tal drágább, mint a Volkswagen. A Volkswagen 4.250.000,- Ft, nagyon 
jól fel van szerelve, megbízható autó.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A Volkswagen klasszikusan szép autó.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szerintem jó lenne az Opel kifutó szériája.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Lenne más javaslatom. A deszki önkormányzat 
pályázati forrásból vásárolt Suzuki Vitarát. Nagyon meg vannak vele elégedve. Japán autókról 
nem is esett szó. Például Nissan?  
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Nincs annyi pénzünk.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: 4.200.000,- Ft-ért van már Nissan Qashqai.  
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Ezek már terepjárók. Ha beállítunk a faluba egy terepjáróval, 
akkor van a nagy baj.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt javaslom, hogy vegyük le napirendről, megnézzük, hogy 
pályázati forrásból mit lehetne megvásárolni. Valószínű, hogy pályázatból csak terepjárós 
autót lehet beszerezni. Megnézzük, hogy lesz-e pályázat kiírva és akkor megpróbálkozunk a 
pályázat beadásával. Aki egyetért azzal, hogy most ne határozzuk meg a beszerezni tervezett 
személygépjármű típusát, hanem vizsgáljuk meg annak lehetőségét, hogy pályázati forrásból 
beszerezhető-e, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 109/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Személygépjármű beszerzése – a személygépjármű típusának meghatározása 
 
109/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
személygépjármű beszerzése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
Önkormányzat részére beszerezni tervezett személygépjármű típusát jelenleg nem határozza 
meg, hanem megvizsgálja annak lehetőségét, hogy van-e lehetőség új személygépjármű 
pályázat útján történő beszerzésére. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 2016. évi programjairól, 
tevékenységéről. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/A tájékoztató a jegyzőkönyv 20. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 2016. 
évi programjairól, tevékenységéről. Endrész Erzsébet küldött be egy anyagot. Le van írva, 
hogy miket csináltak, miket csinálnak. Pirossal van jelölve, amit a művelődési házzal 
leegyeztetett és megnyugodott abban, hogy minden benne van a művelődési háznak a 
költségvetésében. Leírja a programokat. A programok között találtam, hogy temesváriak 
jönnek, és az étkeztetést kellene biztosítania az Önkormányzatnak. Ezt meg kell majd 
beszélni. Étkeztetési támogatás esetén külön adót is meg kell fizetni utána.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Annyit mondott Endrész Erzsébet, hogy ez lehet szendvics vagy 
veszünk húst és a Honismereti Kör tagjai megfőzik. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt pontosítani kell. Fel szeretnének menni a Kastélyba, 
szóljanak, kinyitjuk, ehhez nem kell képviselő-testületi ülés. Kérdés? Aki tudomásul veszi a 
tájékoztatást és azt, hogy a vendéglátást pontosítani szükséges, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 110/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 2016. évi programjairól, 
tevékenységéről 
 
110/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a tájékoztató a 
Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 2016. évi programjairól, tevékenységéről tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul vette Endrész 
Erzsébetnek, a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnökének tájékoztatóját a 2016. évi 
programjaikról, tevékenységükről azzal, hogy a programokkal kapcsolatos költségek 
meghatározása tekintetében pontosítás szükséges. 
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A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.  
 
A határozatról értesül: 
- Endrész Erzsébet elnök, Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
3. Napirend 
A 2015. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a hatásvizsgálati lap, az indokolás, a nyilatkozatok és a 
P.Ü.V.E.B. határozata a jegyzőkönyv 21. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 2015. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi 
beszámoló a következő napirend. Köszöntöm Szabóné Tamás Julianna közgazdasági 
csoportvezetőt. Szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Mielőtt rátérnénk a 2015. évi 
beszámolóra, szeretném tájékoztatni a testületet, hogy április 13-án 60 millió Ft kamatozó 
kincstárjegy lejárt és ebből szintén kamatozó kincstárjegyet vásároltunk 61.800.000,- Ft 
összegben. 3 %-os kamatot hozott, most 2,5 %-ra sikerült lekötni egy évre.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki tudomásul veszi a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 111/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztatás kamatozó kincstárjegy vásárlásáról 
 
111/2016.(IV. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat vagyonáról, 
és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 7/2006.(II. 28.) KKÖT. rendelete 12. § (5) 
bekezdése alapján felhatalmazást kap a polgármester az egy évnél rövidebb lejáratú, 
forgóeszközök között kimutatott pénzügyi befektetések, forgatási célú hitelviszonyt 
megtestesítő értékpapír-forgalom lebonyolítására. A polgármester a döntésről a képviselő-
testületet a soron következő ülésen tájékoztatja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fentiek alapján tudomásul 
veszi, hogy a Magyar Államkincstárnál (6720 Szeged, Széchenyi tér 9.)  

• 2016. április 13-án lejárt 60.000.000,- Ft össznévértékű kamatozó kincstárjegyből, 
valamint 1.800.000,- Ft hozamból ismét kamatozó kincstárjegyet vásárolt Kiszombor 
Nagyközség Önkormányzata 2017. április 19-ei lejárattal (hozam: 2,5 %). 
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A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Folytassuk munkánkat a 2015. évi költségvetés teljesítéséről 
szóló pénzügyi beszámolóval. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Az írásos anyagot kiküldtük. Ez a 
beszámoló a Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény költségvetését úgy 
tartalmazza, mint átadott pénzeszköz. Az Intézmény 2015. évről szóló beszámolóját a 
Társulásnak kell elfogadnia. A Pénzügyi Bizottság ülésén jeleztek hibát, a 19. mellékletben a 
hivatalnál és az óvodánál a kötelezettségvállalással terhelt pénzmaradványnál véletlenül olyan 
összeg került beírásra, ami nem megfelelő. A 2.035.000,- Ft és a 3.728.000,- Ft szabad 
pénzmaradvány. Az alaptevékenység maradványa és az alaptevékenység szabad 
maradványának összesen sora is jó. A rendelet-tervezet 1. §-ában elírás történt nem 
egymilliárd-huszonkilencezer-ötszázhetvenháromezer forint, hanem egymilliárd-
huszonkilencmillió-ötszázhetvenháromezer forint. Az 1. mellékletből talán annyit kiemelnék, 
hogy a 2015. év nagyon nehéz év volt, de úgy gondoljuk, hogy nem rossz évet zártunk. A 
létszámproblémák ellenére is a közmunkaprogramot is végigcsináltuk, mert átlagosan 100 fő 
volt foglalkoztatva. Márciustól Süli János nem dolgozott, nagyon nehéz volt megoldani ezt a 
helyzetet. A pénzügyön is váltás volt a könyvelésben, a pénztárban is. Folyamatos 
ingadozások vannak, reméljük most már egy stabil gárda alakul ki a pénzügyön. Annak 
ellenére, hogy ezek a változások történtek, elég jó évet zárhattunk. Látszik a 
közmunkaprogramnál is, hogy 2014. évben 64 millió Ft-os, 2015. évben 106 millió Ft-os 
támogatást tudtunk igénybe venni. Helyi adóbevételeink az előző év szintjén alakultak. 
Kiadásainkat 100 %-ra teljesítettük azért, mert a rendeletet a teljesítéshez igazítjuk. A 
felhalmozási kiadások között nagyon sok mindent megcsináltunk, 4 épület felújításra került a 
112 millió Ft-ból, illetve 12 millió Ft-ért eszközöket vásároltunk. Megépült a kerékpárút, 
napelemek kerültek 3 épületre felszerelésre. A hivatalban is klímák kerültek beszerelésre. A 
könyvtárnál a tető megújult. Nagyon jelentős beruházásokat, felújításokat végeztünk, ahogy 
polgármester asszony is elmondta, egy beszámolóban a tartalom a lényeg. A kincstárjegyeink 
állománya azért csökkent, mert a kerékpárútnál szállítói finanszírozás volt, de az Áfa-tartalma 
utófinanszírozott volt, mivel fordított Áfá-s volt, így az Önkormányzat fizette be a NAV felé 
az Áfá-t. Év végére ez a támogatás teljes mértékben realizálódott, sikerült lehívni ezt a pénzt, 
visszakerült a kincstárjegy értéke is. Látszik, a pénzmaradvány 90 millió Ft, ami azt tükrözi, 
hogy ez az összeg rendelkezésre áll. Ennyivel szerettem volna kiegészíteni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pénzügyi Bizottság véleménye? 
 
Gazsi Gábor képviselő: A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta, elfogadásra javasolja, illetve 
megköszönte a nívós munkát, azt, hogy ilyen takarékosan dolgoztak egész évben. Köszönjük 
szépen, így tovább.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? Amennyiben nincs, aki 
egyetért a zárszámadási rendelet megalkotásával, kérem, kézfeltartással jelezze.  
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 13/2016. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
13/2016. (IV. 27.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2015. évi költségvetésének végrehajtásáról 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk 
(2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 120. § (1) bekezdés a) pontjában 
biztosított véleményezési jogkörében eljáró Pénzügyi, Ügyrendi, Vagyonnyilatkozat-
nyilvántartó és Ellenőrző Bizottság véleményének ismeretében a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
(1) A Képviselő-testület a 2015. évi költségvetés végrehajtását  
1.029.573.000,- Ft, azaz Egymilliárd-huszonkilencmillió-ötszázhetvenháromezer forint 
bevétellel, 
933.326.000,-  Ft, azaz Kilencszázharminchárommillió-háromszázhuszonhatezer forint 
kiadással,  
86.599.000,- Ft, azaz Nyolcvanhatmillió-ötszázkilencvenkilencezer forint pénzkészlettel 
jóváhagyja. 
(2) Az alaptevékenység maradványának összege 96.247.000,- Ft, azaz Kilencvenhatmillió-
kettőszáznegyvenhétezer forint.  
 

2. § 
 
Az 1. §-ban jóváhagyott bevételi és kiadási előirányzatok és teljesítésük az 1- 23. 
mellékletben kerülnek részletezésre. 
 

3. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 
Szegvári Ernőné sk. Dr. Kárpáti Tibor sk.  
      polgármester jegyző 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A képviselő-testület zárt ülésen folytatja munkáját.  
 

Kmf. 
 
 
Szegvári Ernőné        Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester        jegyző 
 

 
 


